
.' 	 Pro t 0 k 6 t NR VI {:(. 0 A5 
KADA GMINY 

KR.Zl!tSZVCr; z obrad sesji Rady Gminy Krzeszyce 


w dniu 16 kwietnia 2015r. 

VI zwyczajna sesja Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji rozpocz~ta si~ 0 godz. 16.00. 

Obrady Sesji otworzyta Przewodniczqca Rady Gminy Pani Elzbieta Dominiczak. 

- powitata radnych, sottys6w, Pana W6jta, Paniq Skarbnik, 

- stwierdzita quorum radnych - na 15 radnych obecni wszyscy, wobec czego Rada moze obradowac 

podejmowac prawomocne uchwaty. 

Pani Przewodniczqca przedstawita porzqdek obrad i zwr6cita si~ 0 ewentualne uwagi. 

Pan Wiceprzewodniczqcy wni6st 0 wycofanie z porzqdku obrad punktu 5 0 tresci "Ustalenie wynagrodzenia 

W6jta Gminy Krzeszyce - podj~cie uchwaty." oraz punktu 60 tresci "Ustalenie diet radnym - podj~cie 

uchwaty./J 

Wniosek przyj~to w gtosowaniu z wynikiem 

14 za, 1 przeciw i 0 wstrzymujqcych si~ od gtosu. 

Pan W6jt wni6st 0 wprowadzenie nowego punktu, 0 tresci: "Podj~cie uchwaty w sprawie zmiany budzetu 

2015r./J 

Pan Solinski - zmiana budzetu jest zwiqzana z otrzymaniem przez gmin~ dotacji w wysokosci 101963 zt 

z Wojew6dzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska na zadanie usuwania azbestu w naszej gminie i aby to 

zadanie rozpoczqC niezb~dne jest wprowadzenie tych srodk6w do budzetu. 

Wniosek przyj~to jednogtosnie 

15 glosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujqcych si~ od gtosu. 

Nowy porzqdek obrad przyj~to jednogtosnie 

15 gtosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujqcych si~ od gtosu. 

I przedstawiat si~ nast~pujqCo: 

1. 	 Sprawy regulaminowe: 


a/ otwarcie i stwierdzenie prawomocnosci obrad, 


b/ przyj~cie protokotu z poprzedniego posiedzenia. 


2. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie wyrazenia zgody Iustug~ sptaty i restrukturyzacji zobowiqzan Gminy 

(art. 518 §1 pkt 3 Kodeksu Cywilnego). 

3. 	 Podj~cie uchwat w sprawie wyrazenia zgody n zawarcie umowy dzierzawy w trybie 

bezprzetargowym. 

4. 	 Rozpatrzenie protestu wyborczego dotyczqcego wybor6w Sottysa i Rady Soteckiej w Przemystawiu 

podj~cie uchwaty. 

5. 	 Zmiana budzetu 2015r - podj~cie uchwaty. 
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6. Sprawozdanie Wojta z prac w okresie mi~dzysesyjnym . 

7. Interpelacje, wnioski i zapytania. 

8. Zakonczenie obrad sesji Rady Gminy. 

Protokoty z dwoch poprzednich sesji przyj~to bez uwag jednogtosnie 

15 gtosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujqcych si~ od gtosu. 

Ad 2 . 

Zaproszony na sesj~, Pan Rafat Adamczyk przedstawiciel firmy doradczej AESCCO GROUP dokonat 

prezentacji i szczegotowych objasnien nt. subrogacji dtugu gminy i sytuacji finansowej gminy w swietle 

osiqgni~cia prawidtowych wskaznikow z art. 242 i 243 ustawy 0 finansach publicznych - prezentacja w 

zatqczeniu. 

Pani Skarbnik przedstawita projekt uchwaty i poinformowata, ze ideq podj~cia tego tematu by to przede 

wszystkim obnizenie kosztow obstugi zadtuzenia gminy - przy tej okazji wprowadzamy rowniez mozliwosc 

sptaszczenia dtugu i wydtuzenia jego sptaty 0 rok. Uj~to rowniez zapis dotyczqcy mozliwosci wczesniejszej 

sptaty lub przedtuzenia sptaty lub przedtuzenia sptaty posiadanego zadtuzenia. 

Radni nie wniesli uwag. 

Wiceprzewodniczqcy Rady Gminy Pan Zbigniew Nowicki poinformowat, ze komisje na wspolnym posiedzeniu 

zaopiniowaty pozytywnie projekt uchwaty. 

Pani Przewodniczqca Rady odczytata uchwat~ nr V1/31/2015 w sprawie wyrazenia zgody na ustug~ sptaty 

i restrukturyzacji zobowiqzan Gminy (art. 518 §1 pkt 3 Kodeksu Cywilnego), ktorq przyj~to jednogtosnie 

15 gtosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujqcych si~ od gtosu. 

Ad 3. 

Pani Przewodniczqca poinformowata, ze Pani Barbara Kreczmer wystqpita z wnioskiem 0 przedtuzenie 

dzierzawy gruntu pod garaz na okres 10 lat. 


Radni nie wniesli uwag. 


Pan Wiceprzewodniczqcy poinformowat, ze komisje na wspolnym posiedzeniu wi~kszosciq gtosow 


zaopiniowaty pozytywnie oba projekty uchwat w sprawie przedtuzenia dzierzawy na wniosek Pani Barbary 

Kreczmer i Pani Krystyny Brzoska. 

Pani Przewodniczqca odczytata uchwat~ nr V1/32/2015 w sprawie wyrazenia zgody na zawarcie umowy 

dzierzawy w trybie bezprzetargowym /dot. wniosku Pani Kreczmer/, ktorq przyj~to 

14 gtosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymujqcym si~ 

oraz uchwat~ nr V1/33/2015 w sprawie wyrazenia zgody na zawarcie umowydzierzawy w trybie 

bezprzetargowym /dot. wniosku Pani Brzoska/, ktorq przyj~to jednogtosnie 

15 gtosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujqcych si~ od gtosow. 
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Ad 4. 


Uwag radni nie wniesli. 


Komisja Rewizyjna przeanalizowata wnikliwie wniesiony protest i uznata, ze nie ma zasadnosci uniewaznienia 


przeprowadzonych wybor6w /protok6t Komisji Rewizyjnej w zatqczeniu/. 


Pan Wiceprzewodniczqcy Rady Gminy poinformowat, ze komisje na wsp61nym posiedzeniu zaopiniowaty 


pozytywnie projekt uchwaty. 


Radni nie wniesli uwag. 


Pani Przewodniczqca odczytata uchwat~ nr VI/34/2015 w sprawie rozpatrzenia protestu wyborczego 


dotyczqcego wybor6w Sottysa i Rady Soteckiej w Przemystawiu i uznajqcq protest za bezzasadny, kt6rq 


przyj~to 

13 gtosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymujqcymi. 

Ad 5. 


Pani Skarbnik poinformowata, ze podj~cie uchwaty wynika z uj~cia w budzecie planowanej kwoty dotacji 


otrzymywanej z WFOS w Zielonej G6rze na usuwanie azbestu. 0 t~ samq kwot~ zwi~kszono dochody jak tez 


i wydatki na ten cel. 


Radni nie wniesli uwag. 


Pani Przewodniczqca Rady odczytata uchwat~ nr V1/35/2015 w sprawie zmiany budzetu 2015r., 


kt6rq przyj~to jednogtosnie 

15 gtosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujqcych si~ od gtosu. 

Pan W6jt przedstawit sprawozdanie z prac w okresie mi~dzysesyjnym, tj . od 25.03.2015. do 16.04.2015r.: 


25.03.2015r. - spotkanie z przedstawicielem Zarzqdu Dr6g Wojew6dzkich p. Henrykiem Napieratq, 


26.03.2015r. - spotkanie w Starostwie Powiatowym w Sul~cinie, 


27.03.2015r. - spotkanie z kierownikiem Rejonowego Zwiqzku Sp6tek Wodnych, 


30.03.2015r. - spotkanie z p. Barbarq Adamskq, Dyrektor Zespotu Szk6t Samorzqdowych w Krzeszycach, 


- spotkanie z p. Wilminskim i p. Bonczkowitzem, 

31.03.2015r. - Rada Budowy Centrum Sportowo-Rekreacyjnego w Krzeszycach, 

- szkolenie rolnik6w: obecni przedstawiciele ODR, insp. Ochrony Roslin, Powiatowy Lekarz 

Weterynarii, Insp. Jakosci Handlowej, 
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02.04.201Sr. - Rada Budowy Krzem6w, 

- spotkanie w Starostwie Powiatowym w Gorzowie Wielkopolskim nt. Kontraktu Lubuskiego, 

07.04.201Sr. - Rada Budowy Centrum Sportowo-Rekreaeyjnego w Krzeszyeaeh, 

08.04.201Sr. - szkolenie nt. niskoemisyjnosci, 

- wyjazd do Stanowie-Przedborowa w sprawie obelisku, 

09.04.201Sr. - spotkanie z Sottysem Krzeszye p. Tomaszem Blatkiewiezem, 

- spotkanie z p. Stanistawem Mazurem z Zarzqdu Dr6g Wojew6dzkieh w sprawie sealania, 

- Rada Budowy Krzem6w, 

13.04.201Sr. - spotkanie z prezesem HECKMAN p. Jagoddq, 

- udziat w sesji Sejmiku Wojew6dztwa Lubuskiego, 

14.04.201Sr. - Lubuski Zarzqd melioraeji, 

- SO-Ieeie pozyeia Matzenskiego Panstwa Jadwigi i Stefana Szkudelskieh, 

- spotkanie z Nadlesniczym p. Zbigniewem tugowiezem i Zast~peq Nadlesniczego 

p. Stawomirem Borzyszkowskim, 

lS.04.201Sr. - Mi~dzynarodowe Obehody Dnia Oehrony Zabytk6w w Rokitnie, 

- zebranie Gminnyeh Sp6tek Wodnyeh, 

16.04.201Sr. - LGR Wodny Swiat - spotkanie w6jt6w i burmistrz6w. 

Radni przyj~li sprawozdanie do wiadomosei. 

Ad 7. 

Radny Pan Smolinski - w ostatnim ezasie pojawify si~ na stronie internetowej gminy, kt6rq W6jt wydaje, na 

m6j temat nieprawdziwe informaeje, 

- na jakiej podstawie twierdzi W6jt, ze jestem przeeiw Panu, skora ani razu nie zagtosowatem przeciwko 

zadnej uehwale, nie wypowiadatem si~ publieznie przeciwko Panu, na zebraniu soteekim nie zabratem gtosu 

na Pana temat. Na jakiej podstawie twierdzi Pan, ze doprowadzifem do podziat6w? Jako radny wygratem juz 

trzeciq kadenej~, ze wszystkimi rozmawiam, wiee nie razumiem tego zarzutu. 

Pan W6jt - nie wiem, ezy mam si~ do tego odniesc publieznie, ezy przedyskutujemy to w gabinecie 

spokojnie? 

Pan Smolinski - nieeh Pan m6wi. 
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" 	 Pan Wojt - z czego wynika, ze dzielisz spoteczenstwo? - z samych wyborow sottysa wynika, ze spoteczenstwo 

podzielito si~ pol na pot. I Komisja Rewizyjna, ktora wgt~bita si~ w ten problem zauwazyta, ze ty jako 

przewodniczqcy komisji skrutacyjnej, ktory jest odpowiedzialny za przeprowadzenie wyborow na zebraniu w 

sotectwie, w protokole komisji skrutacyjnej nie wniostes zadnych uwag, a po nocy ranD nagle pojawia si~ na 

biurku Pani Przewodniczqcej sprzeciw dot. wyborow i ty jestes pierwsza osobq, ktora si~ podpisata wsrod 

mieszkancow, 

- mysl~, ze dobrze by by to, aby sottysi ustyszeli protokot z komisji rewizyjnej w sprawie sprzeciwu i prosz~ 

Pana Andrzeja Zmijaka, aby odczytat. 

Radny Pan Smolinski - jakie przestanki Panem kierowaty i co Pan uzyskat po rozpowszechnieniu wsrod 


mieszkancow i na stronie internetowej tych informacji? 


Pan Wojt - 4 lata temu moje kandydowanie na wojta traktowatem jako sondazowe, przegratem - jestem juz 


za dtugo w samorzqdzie i wsrod Was, nabytem doswiadczenie , gdzie pogubitem gtosy; 


- uwazam, ze po wyborach powinno si~ podejsc, pogratulowac, podac r~k~, a nie tak jak w niektorych 


sotectwach, 


- dlatego w opinii mojej radny powinien tqczyc. 


Radny Pan Smolinski - ustawodawca przewidziat protest i po przeczytaniu ordynacji wyborczej uznatem, ze 


mam prawo i podpisatem protest. 


Pan Wojt - Rada nie uznata tego protestu, Pani Zosia /ktora wniosta protest/ ma prawo skierowac to jeszcze 


do sqdu; 


- sottysi nie wiedzq, ze w zwiqzku z tymi wyborami w Przemystawiu, zostato zgtoszone popetnienie 


przest~pstwa ito zgtoszenie Pani Przewodniczqca i Pan Wiceprzewodniczqcy przekazali do prokuratury, bo 


taki jest obowiqzek. 


W tym punkcie Pan Wojt zwrocit si~ do Panstwa sottysow z propozycjq, aby ze swojego grona wybrali jakby 


Zarzqd sottysow, aby Wojt, majqc jakis problem do skonsultowania nie musiat zapraszac wszystkich, bo 


niejednokrotnie sottysi wyjezdzajq, pracujq i trudno by by to nieraz - przyktadowo wybrac pi~ciu i aby 


przynajmniej trzech z tego grona by to upowaznionych do wydania opinii. 


Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej, Pan Andrzej Zmijak odczytat protokot sporzqdzony po przeprowadzeniu 


post~powania wyjasniajqcego w sprawie sprzeciwu dot. wyboru sottysa w sotectwie Przemystaw, na 


posiedzeniach w dniach 31.03.2015r. i 16.04.2015r. 


Kserokopia protokotu Komisji Rewizyjnej w zatqczeniu do niniejszego protokotu. 


Radny Pan Pawlak - z jakich srodkow zostaty wygospodarowane srodki na podwyzki dla pracownikow urz~du 


i jaka jest to kwota? 


Pan Wojt - podjqtem takq decyzj~ z wytqczeniem Sekretarza i Skarbnika; pracownicy urz~du naprawd~ Sq 


obciqzeni i jest par~ takich osob, ktore majq bardzo duzo niewykorzystanego urlopu z poprzednich lat, 


przyktad Pana Tokarczuka, ktory ma ponad 60 dni zalegtego urlopu. 


- tutaj tez radni zgtaszali, ze mieszkancy oczekiwali zmian w urz~dzie, byty pewne sugestie przed wyborami; 


ja datem wszystkim pracownikom szans~ pracy, w najblizszym czasie b~dzie "rozpiska", kto komu podlega 


i zakres zadan i zostanie to przedstawione. 


Radny Pan Pawlak - ja tylko miatem pytanie i chciatbym, zeby Pani Zosia odpowiedziata. 
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Pani Skarbnik - Pan Wojt podjqt takq decyzj~ na poczqtku swojego urz~dowan i a i nie pytat czy srodki Sq 

wysta rcza jqce. 

Pan Pawlak - a jakiego rz~du to Sq pieniqzki? 

Pani Skarbnik - miesi~cznie ok. 6 tys. zt. 

Pan Pawlak - to zaoszcz~dzilismy na naszych dietach .... 

Pan Wojt - prosz~ to tak nie przedstawiae, ja zawsze uwazam, ze za dobrq prace nalezy si~ wynagrodzenie, 

- w tym punkcie Pan Wojt odniost si~ tez do zarzutow pod adresem pracownikow urz~du gminy, ze chodzq, 

wat~sajq si~ po Krzeszycach - prosz~ zgtosie ja to sprawdz~; jezeli pracownik wychodzi to w celach 

stuzbowych, albo jest na urlopie, jesli potrzebuje to bierze pol dnia urlopu, ale to jest wszystko zapisane w 

zeszycie wyjse. Ja b~d~ chciat zrobie spotkanie wszystkich moich pracownikow z radnymi, zebysmy 

porozmawiali, bo nie moze bye tak, zeby pracownik b~dqc w godzinach pracy np. w sklepie byt wypytywany, 

czy jest na urlopie, chorobowym, wychowawczym. Pracownicy GOPS wychodzq do tych rodzin, ktorzy Sq pod 

opiekq, a jak wejdq na chwil~ do sklepu to moze tez, aby przekazae informacje nt. zakupow przez 

podopiecznego; 

- prosz~ nie oskarzae moich pracownikow, prosz~ zadzwonie do mnie, ja sprawdz~ - jezeli b~dzie samowolka 

i pracownik wyjdzie w godzinach pracy b~dq konsekwencje; tak jak powiedziatem majq szans~ - jezeli nie 

wykorzystajq b~dq zmiany, bo naprawd~ majq wiedz~, majq kompetencje; nie chciatbym, aby poszczegolni 

pracownicy i ja poruszali si~ jakby we mgle - w niektorych samorzqdach zrobili takq czystk~ i teraz Sq 

niekompetentne osoby, 

- datem szans~ tez p. Nazwalskiemu - przeprowadzilismy rozmow~, jest teraz jako czwarty: jest Wojt, 

Zast~pca Wojta, Skarbnik. Pan Nazwalski pracuje w samorzqdzie ponad 20 lat - ma duzq wiedz~, ma 

znajomosci, dlatego nie chc~ si~ bawie w jakies personalne rozgrywki, ja jesli mam uwagi do pracownikow, to 

na biezqco przekazuj~, oni do mnie, sytuacja jest coraz bardzie klarowna. 

Radny Pan Kruszakin - czy w tym budzecie jest wzi~te pod uwag~ stanowisko Wicew6jta? 

Pani Skarbnik - nie by to w budzecie, kt6ry byt planowany. 

Pan Wojt - tutaj zarzut pod moim adresem - przede wszystkim mowi 0 tym ustawa - teraz nie mozna tqczye 

stanowiska sekretarza z zast~pcq wojta. Druga sprawa W6jt moze bye nawet po szkole podstawowej, ja mam 

srednie wyksztatcenie, a zast~pca wojta musi miee wyzsze wyksztatcenie. Ja jak b~d~ tylko siedziat za 

biurkiem i podpisywat te sterty dokument6w, to nie tylko na tym ma polegae praca w6jta - ja chc~ bye 

wojtem aktywnym, ktory b~dzie si~ poruszat, promowat gmin~. Wystqpitem przyktadowo do zaktadow pracy 

o zasponsorowanie zakupu przystanku autobusowego w Krzeszycach, bo naprawd~ to wstyd, aby byt ten 

obiekt ktory jest teraz. Niejednokrotnie pada zarzut dlaczego w Krzeszycach si~ wszystko robi - nie wszystko, 

w sotectwach tez, a Krzeszyce majq przyciqgnqe inwestor6w, bo tutaj jest najwi~cej podmiotow 

gospodarczych, tutaj najwi~cej ludzi ma prac~ i tu naprawd~ Krzeszyce muszq wyglqdae pi~knie. 

Pan Pawlak - ztozyt wniosek 0 zainstalowanie tabliczek w Kotczynie z nazwami ulic. 

Pan Wojt - jesli mozliwosci nam pozwolq to trzeba, b~dzie tez prosba do wszystkich mieszkancow przez 

Panstwa do oznaczenia posesji i aby w nocy byty podswietlone, aby mozna by to dojechae. 

Radny Pan Mataczynski - wniost uwag~, aby nie tqczye w jednym dniu posiedzenia komisji i sesji, aby mozna 

by to pr~dzej skonsultowae tematy omawiane na sesji. 
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Pan W6jt - zaprosit do Nova Parku, gdzie w dniach 18 i 19 kwietnia odb~dzie si~ wystawa promujqca gmin~·. 
Krzeszyce - stoiska b~dq mieli p. Sobieraj, p. Glowaczewska, p. Musztyfaga, p. Peczkajtis. 

- zaprosit r6wniez radnych na 10-lecie Kota Gospodyn Wiejskich w Przemystawiu. 

Nast~pnie powitat nowo wybranych sottys6w a wszyscy sottysi dokonali prezentacji. 

Sottys sotectwa Studzionka Pani Czarnogrecka - zaprosita wszystkich na festyn 25.04.2015r, - b~dzie 

otwarcie jazdy konnej 0 godz. 15.00 w Studzionce. 

Pan W6jt - poinformowat, ze b~dzie porzqdkowany nasyp po torach kolejowych od ul. Wojska Polskiego do 

ul. Sul~cinskiej i prosi 0 zaangazowanie si~ mieszkanc6w Krzeszyc. 

Pani Czarnogrecka - Pan W6jt obiecywat dofinansowanie z funduszu alkoholowego na festyn i chciatam 

zapytac kiedy mozna sktadac te wnioski? 

Pan W6jt - z tych wptat za zezwolenia na sprzedaz alkoholu to ok. 10 tys. zt na ob6z letni dla dzieci 

organizowany przez nasz GOPS, a pozostata kwota dla poszczeg61nych sotectw - lecz wsz~dzie gdzie 

organizujecie festyn wykorzystajcie to na zgromadzenie srodk6w, tak jak np. sotectwo Gtuchowo przy 

organizacji festynu zgromadzilo ok. 15 tys. zt z wykorzystaniem na remont kosciota. 

Pan W6jt na zakonczenie obrad poinformowat, ze przy otwarciu placu rekreacyjno-sportowego w dniach 27

28.06.2015r. w Krzeszycach, b~dzie mobilny punkt krwiodawstwa i w6jt b~dzie pierwszq osobq, kt6ra si~ tam 

uda i wszystkich tez zach~ca. 

Wi~cej uwag i wniosk6w nie zgtoszono. 

Pani Przewodniczqca podzi~kowata za uwag~ i dokonata zamkni~cia obrad sesji Rady Gminy w dniu 

16.04.2015r. /Obrady zakonczono ok. godz. 19.00/ 

Na tym protok6t zakonczono. 

PrzewodnicZ21caprotokot~:wa 
Rady ~~.~rz~szyce 

.............. . ..................................................... Elib~~icza 

/Maria Parchl owicz/ 
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Reguty obowiqzujqce do
AescoGroup 

2013 roku 
• 	 Art. 170 u.f.p. z 2005 r. (obowiqzywat do konca 2013 roku) 

zadluzenie jednostki
------,--- < 60% 

dochody ogolem 

• 	 Oznaczat, ze suma dtugu nie moze przekroczyc w zadnym roku budzetowym 60% 
Dochodow ogotem (tzw. budzetu jednostki), 

• 	 Limit dotyczyt stanu dtugu, czyli sumy zaciqgniEitych zobowiqzan. 

• 	 Art. 169 u.f.p. z 2005 r. (obowiqzywat do konca 2013 roku) 

obsluga zadluzenia 
------,-- < 150/0

dochody ogolem 

• 	 Oznaczat, ze obstuga zadtuzenia (tzn. zaptata rat i odsetek) w zadnym roku nie 
mogta przekroczyc 15% budzetu. 

• 	 Ten wskaznik zaktadat, ze kazdq jednostkEi bEidzie stac, aby przeznaczyc 15% 
budzetu na obstugEi zadtuzenia, co rzadko by to prawdq, 

• 	 Limit dotyczyt sptaty dtugu w danym roku, czyli kwoty, jakq samorzqd moze 
przeznaczyc na jego sptatEi. 2 



--~-~-----------...., ," -

AescoGroup Zmiana od 201~r:oku 

• 	 Kazda jst liczy sama, na sptat~ jakiej wielkosci dtugu jq 
stac. 

• 	 Reguta jest prosta: pokaz mi na przyktadzie ostatnich 3 
lat, ile generowates zr6det sptaty dtugu jako % budzetu, 
a tyle pozwolimy ci sptacac w przysztosci. 

• 	 Ustawodawcy nie interesuje juz suma dtugu 
interesuje go jak wysoka jest obstuga dtugu (czyli raty + 

odsetki) w danym roku 

3 




AescoGroup Zmiana ad 201 raku 

• 	 Ustawodawea okreslit nast~pujqee zrodta sptaty dtugu: 
Nadwyika bieiqca (Db - Wb) - jest to cz~sc budzetu, jaka pozostaje jednostce 
po pokryciu biezqcych koszt6w z dochod6w biezqcych (majqcych charakter 
powtarzajqcy si~, np. podatki, optaty, subwencje) 

Sprzedai majqtku (Sm) - jest to cz~sc budietu, jaka pojawia si~ w jednostce 
jednorazowo przy sprzedazy aktyw6w, jest bardzo podatna na ztq sytuacj~ w 
gospodarce 

• 	 Proeedura wyliezania: 
• 	 Poliez wsteeznie w kazdym z ostatnieh 3 lat, ile proeent budzetu 

mogtbys przeznaezyc na sptat~ dtugu: 
(Db - Wb + Sm) / 00* -> wynikiem jest wskaznik jednoroczny w % 
*Do - Dochody og6tem (budzet) 

Przykfad: rok 2012: 3%, rok 2013: 4%, rok 2014: 5% 

• 	 Wyeiqgnij z 3 ostatnieh lat sredniq arytmetyeznq: 

Przykfad: (3%+4%+5%)/3 =4% 

• 	 Takq ez~sc budzetu w kolejnym roku mozesz przeznaezyc na obstug~ 
dtugu (tzn. zaptat~ rat i odsetek) 

Przykfad: W 2015 roku moiesz przeznaczyc na obsfug£; dfugu 4% swojego budietu (czyli 
Dochodow ogofem) 4 



AescoGroup Uj~cie ustawo'we 

Art. 243 u.f.p. (obowiqzuje od 2014 roku) 

R + 0) <! *(Dbn _1 + Smn _ l - Wb n _ l + Dbn _2 + Smn _ 2 - Wbn _ 2 + Dbn_ 3 + Smn _ 3 - Wb n _3 ) 

( D )n 3 Dn- D Dl n~ n~ 

Poszczegolne symbole oznaczajq: 


R - planowanq na rok budzetowy tqcznq kwot~ z tytutu sptaty rat kredytow i pozyczek, 0 ktorych mowa wart. 89 ust. 1 pkt 2-4 oraz art. 90, oraz 


wykupow papierow wartosciowych emitowanych na cele okreslone wart. 89 ust. 1 pkt 2-4 oraz art. 90; 


0- planowane na rok budzetowy odsetki od kredytow i pozyczek, 0 ktorych mowa wart. 89 ust. 1 i art. 90, odsetki i dyskonto od papierow 


wartosciowych emitowanych na cele okreslone wart. 89 ust. 1 i art. 90 oraz sptaty kwot wynikajqcych z udzielonych por~czen i gwarancji; 


D - dochody ogotem budzetu w danym roku budzetowym; 

Db - dochody biezqce; 

Sm - dochody ze sprzedazy majqtku; Przy obliczaniu powyiszej relacji dla roku 

Wb - wydatki biezqce; 
poprzedzajqcego rok budietowy przyjmuje sifi 
planowane wartosci wykazane w sprawozdaniu za 

n - rok budzetowy, na ktory ustalana jest relacja; trzy kwartaly z wykonania budietu j.s. t. Natomiast do 

n-1 - rok poprzedzajqcy rok budzetowy, na ktory ustalana jest relacja; 
obliczenia relacji dla poprzednich dw6ch lat przyjmuje 
sifi wartosci wykonane wynikajqce ze sprawozdan 

n-2 - rok poprzedzajqcy rok budzetowy 0 dwa lata; rocznych. 

n-3 - rok poprzedzajqcy rok budzetowy 0 trzy lata. 
5 
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Wskainik jednoro~frz.nyAescoGroup 
w latach 2012-2028 

~ 16. , 
~ 14, 

1,2 
1,0 
0,8 
0,6 
0,4 
0,2 

,8% 6,1% 5,3% 5,6% 5,9% 6,2% 
6,4% 6,6% 

8% 
7% 
6% 
5% 
4% 
3% 
2% 
1% 
0% 

12%..s:: 2,4 
~ 2,2 11% 
+J 

10%~ 2,0 
8,1% 9%~ 1,8 7,3% 7,7% 8,0% 

-0,2 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 L -1% 

Nadwyzka biezqca _ Sprzedaz majqtku Wskaznik jednoroczny 

Powyiszy wykres przedstawia wskaznik jednoroczny, kt6rego wartosc wyliczana jest jako suma 
nadwyzki biezqcej i sprzedazy majqtku w stosunku do dochod6w og6tem. 

Z wykresu odczytujemy, ie wykonanie budiet6w w latach 2012-2014 wygenerowato niskie wartosci 
wskainika jednorocznego. Gmina planuje zwi~kszyc nadwyik~ biezqcq w 2015 roku (poprzez 
ograniczenie wydatk6w biezqcych) oraz utrzymac t~ nadwyzk~ w kolejnych latach, co spowoduje 
stopniowy wzrost zdolnosci obstugi dtugu. 

7 
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Struktura obstugi dtugu ,wraz z AescoGroup . . . .
zaznaczonyml ogranlcZentaml 

u 
>15 1,4 1,2-N 1,2 
~ 1,2 1,1 
2 
~ 1,0 

0,8 

0,6 

0,4 

0,2 

1,5..c 1,6 

2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 

Sptata rat kredyt6w i pozyczek Wykup obligacji Odsetki i dyskonto ....Maksymalna dopuszczalna sptata 

Gmina Krzeszyce na koniec 2014 roku posiadata zadtuzenia si~gajqce 7.464.832 zt. Na tqcznq kwot~ 

zadtuzenia sktadaty si~ dwa kredyty - 504.832 zt oraz obligacje komunalne - 6.960.000 zt. 

Dotychczasowy okres sptaty dtugu si~gat 2028 roku. 

Przy obecnej strukturze sptaty oraz przewidywanych nadwyzkach operacyjnych Gmina Krzeszyce nie 

spetnia wymogu art. 243 ufp w latach 2015, 2019, 2020. 

8 
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.....Relacja tqcznej sptaty zadtuzenia do dochod6w ogotem 

.....Maksymalna dopuszczalna wartosc wskaznika z art. 243 ufp na podstawie wykonania 2014 r 

2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 


• 	Kwota przekroczenia dopuszczalnej sptaty • Planowany poziom obstugi zadtuzenia EI Kwota pozostata do maksymalnej dopuszczalnej sptaty 
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Czym jest operacJa~-rla dlugtJ?AescoGroup 

• 	 Na podstawie art. 518 ust. 3 kodeksu cywilnego nowy bank przej:'Ynuje 
zadtuzenie jednostki rozktadajqc jego sptaty wedtug nowego 
harmonogramu 

• 	 Sens ekonomiczny jest identyczny jak przy kredycie konsolidacyjnym, 
tzn. istniejqce zadtuzenie jest tqczone i sptacane wedtug nowego 
harmonogramu 

• Nie jest zaciqgany nowy • JST nie otrzymuje srodkow 
• JST moze dostosowac terminy dtug 	 pieni~inych na swoje konto, 

sptaty do moiliwosci budietu a banki rozliczajq si~ mi~dzy• Wybor banku odbywa si~ 
i ograniczen wynikajqcych z art. 

identycznie jak przy kredycie sobq 
243 ufp 

konsolidacyjnym 
• JST ptaci odsetki jak przy 

kredycie 

11 
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AescoGroup 


~ 	 Suma przedptat to 6.960.000 zt, 

~ 	 Posiadane prze Gmin~ obligacje 
komunalne zostanq w drodze 
subrogacji przej~te i skonsolidowane 
do dw6ch zobowiqzan w celu 
ponownego roztozenia sptaty dtugu, 

~ 	 Sptata nowych zobowiqzan b~dzie 

roztozona na lata 2017-2029, zgodnie 
z mozliwosciami finansowymi Gminy, 

~ 	 W efekcie Gmina b~dzie mogta 
realizowac obstug~ dtugu zachowujqc 
odpowiedni poziom marginesu 
bezpieczenstwa odnosnie wymog6w 
art. 243 ufp. 

~ 	 Subrogacja stworzy przestrzen we 
wskainikach sptaty na nowe 
zobowiqzania, kt6re Gmina planuje 
w tym roku zaciqgnqc. 

Zafozenia dotyczqCe' kO!JsolidacJi 
- -'"'--- . 

obligacji Gminy Krzeszyce 

Rok Wykup obligacji ZobowiclZania po 
subrogacji 

Pierwsze 
zobowiqzanie 

Drugie 
zobowiqzanie 

2015 100 000,00 

2016 

2017 10 000,00 5 000,00 5 000,00 

2018 160 000,00 160 000,00 80 000,00 80 000,00 

2019 500 000,00 160 000,00 80 000,00 80 000,00 

2020 700 000,00 230 000,00 115 000,00 115 000,00 

2021 400 000,00 400 000,00 200 000,00 200 000,00 

2022 400 000,00 500 000,00 250 000,00 250 000,00 

2023 400 000,00 600 000,00 300 000,00 300 000,00 

2024 400 000,00 700 000,00 350 000,00 350 000,00 

2025 900 000,00 800 000,00 400 000,00 400 000,00 

2026 1000 000,00 800 000,00 400 000,00 400 000,00 

2027 1000 000,00 800 000,00 400 000,00 400 000,00 

2028 1000 000,00 900 000,00 460 000,00 440 000,00 

2029 900 000.00 470 000.00 430 a 
SUMA 6960000,00 6960000,00 3 510 000,00 3 450 000,00 

12 
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AescoGroup 


~ 	Maria na obligacjach 
komunalnych wynosi 2,4 
p.p., 

~ 	Przeprowadzenie subrogacji 
ma na celu ponowne 
roztoienie sptat oraz ma 
umoiliwic obniienie mariy, 

~ W przypadku osiqgni~cia 

mariy na przej~tych 

zobowiqzaniach rownq 2,0 
p.p. Gmina zaptaci w 
przybliieniu tyle samo 
odsetek, pomimo tego, ie 
wydtuiony zostat okres 
sptaty zobowiqzan. 

Zafozenia dotyczqce ,~QIJs,p lidacjl 


obligacji Gminy Krzeszyce 


2015 100000 	 25790 39710 


2016 	 23740 37660 


2017 	 10000 23925 37835 


2018 160000 160000 23790 	 37 530 


2019 500000 160000 16180 	 29600 


2020 700000 230000 (1205) 	 11825 


2021 400000 400000 (12100) 	 300 


2022 400000 500000 (11850) 	 (350) 


2023 400000 600000 (7900) 2500 


2024 400000 700000 (250) 8850 


2025 900000 800000 850 8450 


2026 1000000 800000 (8500) (2500) 


2027 1000000 800000 (19900) (15 500) 


2028 1000000 900000 (29450) (26750) 


2029 900000 (16650) (15750) 


SUMA 6960000 6960000 6470 153410 
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Struktura obstugi dtugu wraz
AescoGroup 

z zaznaczonymi ograniczen.iami 

.J: 
U 
> 

1,6 

b 1,4-N 
> 
s::::: 1,2
.9 

~ 1,0 

0,8 

0,6 

0,4 

0,2 

2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029 

Sptata rat kredytow i pozyczek r=:J Sptata subrogacji _ Odsetki i dyskonto ....Maksymalna dopuszczalna sptata 

Gmina utrzymujqc mate wartosci sptaty zobowiqzan w najblizszych latach daje sobie mozliwose 
odbudowania zdolnosci obstugi dtugu, kt6ra obecnie, po wykonaniu budzet6w w latach 
2012-2014, jest dose niska. 
Gmina po subrogacji obligacji komunalnych i ponownych roztozeniu sptat tych zobowiqzan 
spetnia wym6g art. 243 ufp zachowujqc jednoczesnie stosowny margines bezpieczenstwa. 
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Wartosci wskaznik6w\p.la oowan 

t~ ~cF' 
~ ~AescoGroup sptaty oraz maksymalrtej 

dopuszczalnej sptaty z art. 243 .ufp 

16% 

14% 

12% 

10% 
7,6%7,3%7,0% 

.~ 
5,9% 5,8% 5,7% 5,8% 6,0% 

~ • 
5,0% 5,2% 5,1% 4,8%4,7% 

5,4% 5,6% 

4,2% 

6,8% 6,7%8% 6,5%6,2% 

6% 4,1% 

4,9% 4,5% 

3,0%2,8% 

2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029 

~Relacja tqcznej sptaty zadtuzenia do dochod6w og6tem "'Maksymalna dopuszczalna wartosc wskainika z art. 243 ufp 

W por6wnaniu do biezqcej sytuacji Gminy, po przeprowadzeniu operacji na dtugu, wskainik 


planowanej spfaty ulegnie wyrainemu obnizeniu. Dzi~ki rozfozeniu rat stosownie do mozliwosci 

spfaty dfugu Gminy, przy zafozeniu wykonania prognozowanych nadwyzek biezqcych, Gmina 

wywiqze si~ z wymog6w art. 243 ufp w cafym okresie z zachowaniem marginesu wynoszqcego w 

co najmniej 0,83%. 
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AescoGroup Dane konta ~ktowe 

Rafal Adamczyk 

Dyrektor Regionalny 

e-mail: rafal.adamczyk@aesco.com.pl 

tel. +48 508 232 087 

Aesco Group Sp. z 0.0. 

ul. Sienna 86/59 

00-815 Warszawa 


www.aesco.com.pl 
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Gmina Krzeszyce 
Komisja Rewizyjna 

Dnia 16.04.2015 roku - na posiedzeniu ustalHa: 

Opinia dotyczqca - IIProtestu Wyborczego ll zgloszonego przez panlq Zofi~ 

Smolinskq z dnia 18.03.2015 r., w sprawie wyborow soltysa i rady soleckiej 
Solectwa Przemyslaw. 

Po przeprowadzeniu post~powania wyjasniajqcego Komisja Rewizyjna w 
konsultacji z radcq prawnyrn przedstawia nast~pujqce wnioski. 

1. 	 Jak wynika z przeprowadzonych przesluchan - bylo przygotowane 
rniejsce do tajnego glosowania, 0 czym potwierdzili czlonkowie komisji. 

2. 	 Karty do glosowania zostaly rozdane przez czlonkow Komisji 
Skrutacyjnej kazdernu wyborcy przebywajqcernu na zebraniu. 

3. 	 Karty do glosowania zostaly wrzucone do urny i nast~pnie policzone i 
ogloszony zostal wynik wyborow, ktory zaakceptowala i uprawornocnHa 
Komisja Skrutacyjna, bez jakichkolwiek sprzeciwow. 

Na sali bylo przygotowane miejsce do tajnego glosowania, natomiast sposob i 
miejsce oddawania glosu zalezy indywidualnie od woli wyb0 rcy. Komisja 
Skrutacyjna od chwili powolania sprawowala nadzor nad prawidlowosciq 
przeprowadzonych wyborow i w trakcie giosowania oraz ogloszenia wynikow 
wyborow nie wnosHa sprzeciwow. Z relacji czlonkow komisji wynika, ze brak 
naglosnienia nie stanowH problernu odn. przeprowadzenia wyborow, natomiast 
wyborcy byli skutecznie poinformowani 0 sposobie glosowania, 0 czym swiadczy 
Hose oddanych glosow waznych. Nalezy zwrocie uwag~, ze zostal przyj~ty 
sposob glosowania przez zaznaczenie "XII przy nazwisku kandydata, w zwiqzku 
z czym 2 karty do glosowania, na ktorych nazwisko zostalo skreslone, powinny 
bye uznane za glosy niewazne, jednakze nie mialoby to wplywu na wynik 
ostateczny dotyczqcy wyboru. Komisja wydala 118 ost~plowanych kart / z urny 
wyj~to 117 kart. Komisja Skrutacyjna stanowila 6 czlonkow. 

W konsultacji z radcq prawnym uznano, ze nie. rna zasadnosci uniewaznienia 
przeprowadzonych wyborow, ktore zatwierdzHa powolana Komisja Skrutacyjna, 
monitorujqca przebieg i wynik wyborow. 

Komisja Rewizyjna zaleca aby przy kolejnych wyborach, w celu usprawnienia 
pracy zostala powolana Komisja Gminna, do przeprowadzenia wyborow 
soltysow i rad soleckich. Powinien powstae ujednolicony przyj~ty sposob 
oddawania glosow dla wszystkich solectw oraz wzor kart do glosowania. 
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